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Spørgsmål nr. S 417 
§ 20 – spørgsmål til mundtlig besvarelse den 18. december 2024 
 

Til: Miljøministeren  

Dato: 12. december 2024 

Stillet af: 

 

Leila Stockmarr (EL) 

Mener ministeren, at det er en risiko, vi som samfund kan leve med, at 

forbruget af PFAS-pesticider siden 2010 er øget markant, samtidig med at 

rester af PFAS-pesticider i stigende grad findes i vores grundvand? 

(Spm. nr. S 417). 

Begrundelse 

Der henvises til, at GEUS’ seneste massescreening af danske 

grundvandsboringer for TFA i 2021 viser, at der blev fundet TFA i 219 ud af 

247 analyserede tilfælde – i 212 tilfælde i koncentrationer over 

grænseværdien for pesticidstoffer i grundvandet – og til at andelen af 

indberettede anvendelser af PFAS-sprøjtemidler ifølge de seneste tal fra 

2023 er steget til 20 pct. af alle indberetninger fra 7,7 pct. i 2010. Der 

henvises i den forbindelse til artiklen »Landbrugets egne tal viser omfattende 

brug af pesticider, der kan ende som frygtet PFAS-stof i grundvandet« fra 

Information den 11. december 2024. 

 

På Folketingets formands vegne 
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